
    - Az iskola épülete 1938-ban már nem volt megfelelő, sem az istálló, sem a magtár. Őt azért hívták
oda, hogy tekintse meg az épületegyüttest, majd készítsen egy tervet, hogyan lehet minél gyorsabban és
olcsóbban kijavítani a hibákat. Végig is nézte, kezdve a főépülettel, majd elmagyarázta, hogyan képzeli a
javításokat. A régi, uradalmi istállóval egyáltalán nem volt elégedett, azt mondta, ide kisgazda istállót kell
építeni, ahol minden van, takarmány-előkészítő rész, tejhűtő és tároló, külön hely a beteg állatoknak. A
magtárat is kifogásolta, nagyon kicsi volt. Csak a pincével volt megelégedve, ott lehetett terjeszkedni, jó
húsz méternyire. Aztán lejött a kertbe, megnézte a faiskolát. Épp ott tartózkodtak a diákok gyakorlaton.
Nagyon tetszett Károly bácsinak a kert. Első kérdése így hangzott: Batul és Ponyik alma van? Mondtam,
van. Mennyi? Hát, mondom, egy-egy sor. Igen, és Jonathan miért van tíz sor?, kifogásolta. De, mondom,
tetszett neki a jeltáblázás, a törzskönyvezés, meg is dicsérte. De nemcsak gyümölcsfa volt ott és szőlőolt-
vány, hanem ezer rózsabokor is, pont akkor virágoztak másodszor.

(Folytatjuk)
*     *    *

100 éve született
báró Lukács Miklós

1905. február 4-én született Gyulán, 1986. november 1. napján Budapesten hunyt el.
    Édesapja erzsébetvárosi Lukács György (Nagyvárad 1865. szept. 10. - Budapest 1950. szept. 28.) Dr.
jur., cs. és kir. kamarás, v.b.t.t., m. kir. vallás és közoktatásügyi miniszter, az Országos Magyar Képző-
művészeti Társulat elnöke, a Magyar Revíziós Liga ügyvezető elnöke, a TBC elleni küzdelem jeles kép-
viselője, Békés vm. és Hódmezővásárhely szab. kir. város főispánja, országgyűlési képviselő. Édesanyja
perényi báró Perényi Marjorie Csillagkeresztes hölgy.
    Tanulmányait 1926-1928-ig a lipcsei konzervatóriumban, 1928-1930-ig a berlini Zeneművészeti Főis-
kolán végezte Julius Prüwer, Artur Schnabel és Paul Hindemith vezetésével. 1930-1943 karmester külön-
böző német színházaknál (Hamburg, Osnabrück, Münster i W, Greifswald), 1943-1978 (nyugalomba vo-
nulásáig) a Magyar Állami Operaház karmestere, 1946-1950-ig főtitkára, 1944-ben és 1966-1978-ig igaz-
gatója. Operaelőadásokat és hangversenyeket vezényel idehaza és (1930-1943 és 1958 után) külföldön.
Munkásságának súlypontja: Brahms, Bartók, Kodály művei, Wagner zenedrámái, Verdi operái.

(Forrás: Brockhaus és Riemann: Zenei Lexikon II. kötet; Gudenus János József: Örmény eredetű magyar
nemesi családok genealógiája (Erdélyi Örmény Gyökerek Kulturális Egyesület Budapest 2000.)
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Emlékezés régi csíkiakról, és másokról
1. rész

A Füzetek 2004 július-augusztusi számában már olvashattunk Tivai Nagy Imre visszaemlékezéseiből, az
örménymagyar Fejérekről szólókat.
    Ezúttal más csíki örménymagyarokról rajzolt „arcképeit" közöljük, illetve könyvéből azokat a részeket,
ahol nagy valószínűséggel „atyánkfiairól" esik szó.
    „A nyomda-szükség kérdése Csíkszeredában akkor vált aktuálissá, mikor 1881 évi karácsonykor Szé-
kelyföld címen szétküldöttük az első csíki újság mutatványszámait (..). A lap érdekeltségét a második év-
ben már Udvarhely megyére is kiterjesztettük, hol Dr. Kabdebó Ferencz volt a társszerkesztő."
    Itt mondom el, hogy a nevezett társszerkesztő korábban is foglalkozott írással, 1879-ben kötete is jelent
meg Nagyszebenben, Költemények címen.
    
Ebből idézek egy verset: 

1878. Martius 15-én

Szabadságunk emléknapja
Fényes, szép ünnepe van ma;
Örüljön hát ifja, véne
E dicső nap emlékére,


